
 
 

Zápis z rozpravy AS ZČU 
konané dne 30. 9. 2020 

od 14:30 hodin v UV 115b 
 
 

          AS ZČU 

 
 

Předseda senátu Tomiczek na úvod zasedání přivítal přítomné, popřál úspěšný start do nového 

akademického roku a oznámil, že bude, v on-line rozpravě projednán tento program. Dále uvedl, že 

dle nového vládního nařízení a vzhledem k pandemické situaci bude muset AS jednat a hlasovat on-

line. Taktéž uvedl, že ale MŠMT na to má jiný pohled a doporučil, aby po skončení rozpravy 

zasedlo předsednictvo a odhlasovalo bod č. 2 z této rozpravy. 

Návrh programu on-line jednání pléna:  

1. Strategický záměr ZČU 2021 

2. Návrh NTC na vstup ZČU do Česko-izraelské smíšené obchodní komory 

3. Informace k volbám do AS ZČU 

4. Různé 

    4.1. Zprávy z RVŠ 

    4.2. Zprávy ze SK 

    4.3. Další 

Takto navržený program byl projednán bez připomínek.  

1. Strategický záměr ZČU 2021 

Následně předseda senátu předal slovo rektorovi Holečkovi, který seznámil přítomné s tímto 

bodem. Seznámil senátory s tím, jak bude strategický záměr tvořen, zdůraznil, že budou indikátory 

hlavní a pomocné. Konstatoval, že indikátory musí být jasně definovány, aby byli měřitelné, tj. to 

budou tzv. Smart indikátory. Dále uvedl, že před 14 dny zasedal řídící výbor, který hlavně 

projednával naši činnost v Karlovarském kraji, a spolupráci s Bavorskem, vzhledem k poloze 

univerzity. Záměrem vedení je to, aby se efektivně využili naše výzkumná centra pro rozvoj 

univerzity. Také bude v novém strategickém záměru kladen důraz na přípravu učitelů. Univerzita 

by měla dále preferovat ty součásti, které mají institucionální akreditaci a to především při tvorbě 



 
 

limitů, ovšem při zachování vysoké kvality. Dále uvedl, že mělo proběhnout setkání vedení 

univerzity a senátu v Nečtinech, ale vzhledem k pandemické situaci se neuskuteční. Zde měl být 

podrobně projednán tento strategický záměr, toto projednání se vzhledem k situaci tak přesouvá do 

on-line prostoru. Následně předseda senátu otevřel diskuzi k tomuto bodu. Této diskuze se 

zúčastnila senátorka Holubová, která se optala jak je definitivní koncept, který senátoři obdrželi 

k projednávání v Nečtinech. Rektor Holeček uvedl, že text je napsán, tak aby se oněm dalo 

diskutovat, ale hlavní body už by měli zůstat, ale můžou se třeba přidat body, které se ještě objeví. 

Uvedl, že na záměru pracovalo několik týmů, které se snažili o co nejlepší návrh. Diskuze by měla 

především sloužit ke zlepšení tohoto dokumentu.  

Stanovisko Komise AS pro strategii k bodu „Výroční zpráva o činnosti za rok 2019“: 

Strategická komise nemá žádné připomínky. 

2. Návrh NTC na vstup ZČU do Česko-izraelské smíšené obchodní komory 

Předseda senátu Tomiczek předal slovo řediteli NTC Mgr. Kavalířovi. Ten podrobně seznámil 

senátory s tím, proč chce NTC vstoupit do této komory. Uvedl mimo jiné, že NTC začíná navazovat 

užší spolupráci se státem Izrael. Zdůraznil, že se jedná o jednu z nejstarších komor v České 

republice, která slně podporuje spolupráci mezi Českou republikou a státem Izrael. Konstatoval, že 

veškeré poplatky bude hradit NTC. Zdůraznil, že toto členství bude přínosné nejenom pro NTC, ale 

i pro ostatní součásti univerzity. Následně předseda senátu požádal o stanovisko Legislativní 

komise. 

Stanovisko Legislativní komise AS k bodu „Návrh NTC na vstup ZČU do Česko-izraelské 

smíšené obchodní komory“:  

Legislativní komise nemá žádné připomínky a doporučuje vstup NTC do této komory.  

 

3. Informace k volbám do AS ZČU 

V tomto bodě předseda senátu seznámil senátory s tímto bodem. Uvedl, že se podařilo sestavit 

volební komisi, členové komise jsou k náhledu na stránkách senátu. Dále uvedl, že předseda 

volební komise požádal kancelář rektora o seznam voličů, který bude vyvěšen na úřední desce. 

Předseda senátu následně uvedl, že se bohužel situace silně zkomplikovala a je nutné proto upravit 

Volební a Jednací řád AS ZČU. Proto už před 14 dny požádal předseda senátu předsedu 

Legislativní komise, aby začal připravovat nutné změny v těchto řádech. Následně předseda 

Legislativní komise AS ZČU senátor Martinčík uvedl, že po prozkoumání struktury Volebního 



 
 

řádu, tak reforma ohledně on-line voleb nebude složitá. Co se týče Jednacího řádu, tak tam je ta 

situace podstatně komplikovanější, jelikož tajné hlasování je na několika místech řádu. Co se týče 

hlasování per rollam tak na to pamatuje doplněk zákona o Vysokých školách. Co se týče tajného 

hlasování, tak to bude daleko složitější a bude nutné to prodiskutovat s právním oddělením 

univerzity. Dále konstatoval, že se začíná připravovat systém, který by umožnil on-line volbu do 

senátu.  

Následně proběhla na toto téma diskuze.  

4. Různé  

4.1. Zprávy z RVŠ 

V tomto bodě předseda senátu informoval o tom, že předsednictvo RVŠ bylo zrušeno.  

 

4.2. Zprávy ze SK 

Předseda senátu Tomiczek vyzval předsedu SK, zda má nějaký příspěvek. Předseda SK Havlík 

uvedl, že by se rád zeptal na koleje. Protože předseda SK dostal stížnosti ohledně hygieny, kdy 

studenti, kteří jsou nakaženi, tak nejsou separováni. Zdůraznil, že na některých kolejích jsou 

společné umývárny. Studenti mají proto obavy, aby nebyli nakaženi. Rektor Holeček uvedl, že 

proběhlo testování studentů na kolejích, jedná se především o zahraniční studenty. Čeští studenti ve 

větší míře opustili koleje a odcestovali domů. Byl zajištěn dovoz jídel pro studenty v karanténě.  

    9.3. Další 

V tomto bodě senátor Ekštajn se optal, jak se v této době řeší nákup prostředků pro distanční výuku. 

Na tento dotaz odpověděl rektor, který uvedl, že se toto řeší. Následně proběhla diskuze ohledně 

distanční výuky a financování vysokých škol.  

 

 

 

RNDr. Petr Tomiczek, CSc.                                                   Zapsal Mgr. Petr Baierl 

      předseda AS ZČU                                                                   tajemník AS ZČU 

 

 


